
PROTOKÓŁ  Nr 1/2024 
posiedzenia Komisji  Zdrowia i Pomocy Społecznej, 

które odbyło się w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Radomiu                  
 w dniu 18 czerwca 2024 roku, godz.14.30 

 
 
Przewodnicząca Komisji  -  Agnieszka Jaworska 
Protokolant                        -  Małgorzata Dróżdż 
 
  
Przewodnicząca Komisji otworzyła posiedzenie. Powitała radnych i zaproszonych gości. 
Listy obecności stanowią załącznik Nr 1 i Nr 2 do protokołu. W posiedzeniu uczestniczyło  
6 członków Komisji na ustawową liczbę 7, co stanowi quorum do podejmowania 
prawomocnych decyzji. 

Następnie przedstawiła porządek dzienny posiedzenia: 
1. Wybór Wiceprzewodniczącego Komisji. 
2. Rozpatrzenie raportu o stanie powiatu  radomskiego. 
3. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego  
4. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu za 2023 rok w działach dotyczących 

pracy Komisji. 
5. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie określenia zadań, na które 

przeznacza się przyznane według algorytmu środki Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na 2024r. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia Raportu za 
2023 rok opracowanego przez Powiatowy Urząd Pracy w Radomiu z realizacji 
Powiatowego Programu Działań Na Rzecz Osób Niepełnosprawnych w Zakresie 
Rehabilitacji Zawodowej i Zatrudniania na lata 2020 - 2023. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia „Powiatowego 
programu działań na rzecz osób niepełnosprawnych w zakresie rehabilitacji 
zawodowej i zatrudniania na lata 2024 – 2028”. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zmian w składzie 
osobowym Rady Społecznej działającej przy Samodzielnym Publicznym Zespole 
Zakładów Opieki Zdrowotnej w Pionkach im. Lecha i Marii Kaczyńskich – Pary 
Prezydenckiej. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zmian w składzie 
osobowym Rady Społecznej działającej przy Samodzielnym Publicznym Zespole 
Zakładów Opieki Zdrowotnej – Szpital w Iłży. 

10. Informacja na temat działalności Samodzielnego Publicznego Zespołu Zakładów 
Opieki Zdrowotnej – Szpital w Iłży. 

11. Sprawy różne i wolne wnioski. 
 
Przy 6 głosach za, 0 przeciwnych, 0 wstrzymujących się Komisja przyjęła w/w porządek 
dzienny posiedzenia. 
 

 
Przystąpiono do realizacji 1 pktu porządku dziennego posiedzenia – wybór 
Wiceprzewodniczącego Komisji. 
 
Przewodnicząca Komisji na funkcję Wiceprzewodniczącego Komisji zaproponowała 
kandydaturę radnego Marcina Alota.  
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Innych kandydatur nie zgłoszono.  
 
Radny Marcin Alot wyraził zgodę na kandydowanie.  
 
Przy 6 głosach za, 0 przeciwnych, 0 wstrzymujących się członkowie Komisji na funkcję 
Wiceprzewodniczącego wybrali radnego Marcina Alota.  
 
 
Przystąpiono do realizacji 2  pktu porządku dziennego posiedzenia – rozpatrzenie raportu              
o stanie powiatu  radomskiego. 
 
Dyrektor Wydziału Promocji i Rozwoju Marcin Genca poinformował, że raport jest 
obszerny, w zakresie działalności Komisji jest ochrona zdrowia i opieka społeczna.          
Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Radomiu przygotowało część raportu dot. szeregu 
działań na rzecz obsługi osób z potrzebami społecznymi, wśród nich są: Powiatowy Program 
Działań na Rzecz Osób Niepełnosprawnych, Powiatowy Program Rozwoju Pieczy 
Zastępczej, Powiatowy Program Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 
Przemocy w Rodzinie w Powiecie Radomskim, Powiatowy Program Działań na Rzecz Osób 
Niepełnosprawnych w Zakresie Rehabilitacji zawodowej i zatrudniania, a także Powiatowa 
Strategia Rozwiązywania Problemów Społecznych.  

Odnośnie kwestii ściśle związanych z opieką zdrowotną poinformował, że Wydział 
Zdrowia i Spraw Społecznych realizuje Program Profilaktyki i Wczesnego Wykrywania 
Nadwagi i Otyłości Wśród Dzieci Klas IV-VIII uczniów szkół podstawowych z terenu 
powiatu. Warto nadmienić, że za realizację programu Starostwo otrzymało nagrodę                          
w kategorii Zdrowy Powiat w VII edycji konkursu Zdrowy Samorząd.  
Od niedawna realizowany jest Program Opieki nad Zabytkami. Zostały udzielone trzy dotacje 
dla parafii w Suchej, w Iłży i Pionkach na prace konserwatorskie, restauratorskie oraz 
remonty świątyń.  
Jeśli chodzi o szpitale to w 2023 roku zanotowano wzrost kadry medycznej, lekarzy i 
pielęgniarek, zwłaszcza w szpitalu w Pionkach. Natomiast w szpitalu w Iłży liczba lekarzy się 
zwiększyła o 3, zaś pielęgniarek i położnych jest mniej o 10. Cieszy fakt, że wskaźnik 
obłożenia łóżek wzrósł w szpitalu w Iłży o prawie 21% w stosunku do roku 2022, natomiast o 
ponad 2 punkty procentowe zwiększyło się wykorzystanie łóżek w szpitalu w Pionkach.  
Poinformował, że w 2023 roku na inwestycje i remonty bieżące oba szpitale wydatkowały 
łącznie 24,5 mln. zł.  
 
Radny Krzysztof Kozera poinformował, że raport który skrótowo omówił dyrektor zawiera 
cenne informacje które publikują różne instytucje rządowe i też ciekawostki które odróżniają 
powiat radomski od innych powiatów. Jest to pozytywne w tym sensie, że czytający raport 
zapamiętują te różnice.   
 
Pytań nie zgłoszono. Przy 6 głosach za, 0 przeciwnych, 0 wstrzymujących się Komisja 
pozytywnie zaopiniowała raport o stanie powiatu radomskiego w roku 2023.  
 
 
Przystąpiono do realizacji 3  pktu porządku dziennego posiedzenia – rozpatrzenie 
sprawozdania finansowego  
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska poinformowała, że sprawozdanie finansowe 
obejmuje swoim zakresem bilans z wykonania budżetu powiatu, łączne sprawozdanie 
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finansowe pozostałych jednostek czyli łączny bilans każdej jednostki, rachunek zysków i strat 
i łączne zestawienie zmian w funduszu, oraz informację dodatkową.  
Sprawozdanie finansowe od kilku lat jest badane przez biegłego niezależnego rewidenta. 
Opinia jest pozytywna, sprawozdanie zostało sporządzone w sposób rzetelny, prawidłowy, 
zgodnie z obowiązującymi przepisami, z księgami rachunkowymi.  
Poinformowała, że bilans z wykonania budżetu zamknął się sumą 62.981.260,04 zł. Aktywa 
netto budżetu to 49.428.591,47 zł. Stan zobowiązań na koniec grudnia zeszłego roku to kwota 
10 mln. zł. W grudniu został zaciągnięty kredyt, jego spłata rozpoczęła się od lutego br. i 
będzie trwała 5 lat.  
Łączny bilans jednostek powiatowych wykazuje, że strona bilansowa na koniec grudnia 2023 
roku zamknęła się kwotą 696.792.918,60 zł. Rachunek zysków i strat wynikający z ewidencji 
księgowej jednostek to kwota 55.281.316,89 zł. Zmiany w Funduszu wykazują zwiększenie 
Funduszu o kwotę 64.000.216,59 zł. 
 
Pytań i uwag nie zgłoszono. Przy 6 głosach za, 0 przeciwnych, 0 wstrzymujących się 
Komisja pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie finansowe powiatu radomskiego za 
2023 rok.  
 
 
Przystąpiono do realizacji 4 pktu porządku posiedzenia - rozpatrzenie sprawozdania                         
z wykonania budżetu za 2023 rok w działach dotyczących pracy Komisji. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska poinformowała, że całe sprawozdanie z wykonania 
budżetu za 2023 rok omawiała na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej, która opracowała wniosek 
absolutoryjny. Ten wniosek otrzymał pozytywną opinię RIO. Teraz skupi się na działach 
będących w zakresie prac Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej.  
Stwierdziła, że sprawozdanie z wykonania budżetu za 2023 rok zostało przedłożone                           
w ustawowym terminie do 31 marca Regionalnej Izbie Obrachunkowej oraz radnym zeszłej i 
obecnej kadencji. Jest to dokument który między innymi jest podstawą do udzielenia 
Zarządowi absolutorium za zeszły rok. Sprawozdanie otrzymało pozytywną opinię 
Regionalnej Izby Obrachunkowej. Nie było uwag do sprawozdania, wszystkie odchylenia w 
realizacji budżetu były uzasadnione.  

       Poinformowała następnie, że w dziale 851 – ochrona zdrowia planowane wydatki                    
w kwocie 23.684.629,58 złotych wykorzystane zostały w 98,3%, tj. w kwocie 23.290.813,72 
złotych, z tego wydatki bieżące w kwocie 435.748 złotych (plan 442.556 złotych), a wydatki 
majątkowe w kwocie 22.855.065,72 złotych (plan 23.242.073,58 złote). W ramach wydatków 
bieżących tego działu sfinansowano remont szpitala w Iłży i Pionkach w łącznej kwocie 
355.750 zł. Na realizację programu profilaktyki i wczesnego wykrywania nadwagi i otyłości 
wśród dzieci klas IV-VIII, uczniów szkół podstawowych z terenu powiatu przeznaczono  
79.998 złotych. 

     Odnośnie wydatków inwestycyjnych poinformowała, że w roku 2023 przede wszystkim 
przeprowadzona została modernizacja budynków Samodzielnego Publicznego Zespołu 
Zakładów Opieki Zdrowotnej w Pionkach im. Lecha i Marii Kaczyńskich – Pary 
Prezydenckiej za kwotę 9.516.312 złotych, w tym 9.320.865 było ze środków Funduszu 
Przeciwdziałania COVID-19. Ponadto przekazano dotację dla szpitali w Pionkach w kwocie 
8.146.583,72 złote oraz w Iłży w kwocie 5.032.170 złotych. Główne zadania w szpitalu w 
Pionkach to : zakup sprzętu medycznego za kwotę 152.680 złotych, II etap  budowy szpitala 
za kwotę 6.521.506,72 złote. Natomiast w szpitalu w Iłży dokonano przebudowy i 
modernizacji budynku tj. przebudowa pomieszczeń oddziału pediatrii za 3.080.182  złote, 
modernizacja kotłowni za 1.044.996 złotych. Pozostałe to zakup aparatury, sprzętu.  
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     Ponadto w ramach tego działu przekazano 160 tys. zł na dofinansowanie budowy Hospicjum     
stacjonarnego – GOŚCINIEC KRÓLOWEJ APOSTOŁÓW. 

     Niezrealizowane wydatki wynoszą 393.815,86 złotych i wynikają głównie z oszczędności 
powstałych po przeprowadzonych przetargach na części zadań. 

  W dziale 852 – pomoc społeczna planowane wydatki w kwocie 33.675.790,24 
złotych, wykorzystane zostały w 96,8%, tj. w kwocie 32.605.894,48 złote, z tego wydatki 
bieżące stanowiły kwotę 32.221.228,68 złotych (plan 33.274.799,24 złotych), a wydatki 
majątkowe  384.665,80 złotych (plan 400.991 złotych).  

Na realizację zadań z zakresu administracji rządowej wydatkowano w tym dziale 
1.005.907,27 złotych (plan 1.005.928,80 złotych) na utrzymanie i działalność 
Środowiskowego Domu Samopomocy w Jedlance, z tego wynagrodzenia i pochodne 
stanowiły kwotę 738.893,35 złote, a pozostałe wydatki 267.013,92 złote. Na utrzymanie 
Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie wydatkowano 2.513.494,25 złote, na działalność 
Powiatowego Centrum Usług Wspólnych 1.285.777,53 złote. PCPR w Radomiu realizowało 
również projekt unijny pn. „Szansa dla Ciebie” na który wydatkowano 447.189,66 złotych. 
Zadanie „Wykonanie systemu przyzywowo-alarmowego w budynku mieszkalnym nr 1 DPS 
w Jedlance” zostało przeniesione do wydatków niewygasających z upływem 2023 roku i 
zostało zrealizowane w roku bieżącym. Całość niewydatkowanych środków  tym dziale to 
prawie 800 tys. zł przede wszystkim w wynagrodzeniach osobowych wraz z pochodnymi i 
wynikały z  absencji chorobowej pracowników.  
W dziale 853 – pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej  planowane wydatki                    
w kwocie 25.861.998,91 złotych, wykorzystane zostały w 99,1%, tj. w kwocie 25.642.022,69 
złote, z tego wydatki bieżące stanowiły kwotę 25.176.343,19 złote (plan 25.396.318,91 
złotych), a wydatki majątkowe 465.679,50 złotych (plan 465.680 złotych). W tym dziale 
największe wydatki są przeznaczone na utrzymanie i działalność Powiatowego Urzędu Pracy 
w kwocie 21.606.403,90 złote, oraz na Powiatowy Zespół ds. Orzekania o 
Niepełnosprawności a także na dofinansowanie działalności Warsztatów Terapii Zajęciowej. 
Ponadto przekazano dotacje dla: Gminy Miasta Radomia, powiatu szydłowieckiego i powiatu 
przysuskiego w łącznej kwocie 99.048 zł. na dofinansowanie rocznych kosztów rehabilitacji 
uczestników warsztatów terapii zajęciowej z powiatu w części nie objętej dofinansowaniem 
PFRON. Dodatkowo dla Gminy Miasta Pionki przekazano 114.707 złotych na 
dofinansowanie działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Pionkach. Ponadto na 
dofinansowanie utrzymania i działalności Powiatowego Centrum Opiekuńczo-Mieszkalnego 
w Krzyżanowicach w kwocie 898.993,24 złote. W ramach tego działu realizowany był 
również projekt unijny w Powiatowym Urzędzie Pracy w Radomiu za kwotę 436.251,14 
złotych. W ramach wydatków majątkowych sfinansowano 3 zadania inwestycyjne w łącznej 
kwocie 465.679,50 złotych. Niepełna kwota realizacji wydatków w tym dziale dotyczy przede 
wszystkim dofinansowania utrzymania i działalności Powiatowego Centrum Opiekuńczo-
Mieszkalnego w Krzyżanowicach. 

W dziale 855 – rodzina planowane wydatki w kwocie 7.152.773 złote wykorzystane 
zostały w 97,8%, tj. w kwocie 6.994.661,41 złotych Wydatki w tym dziale przeznaczone były 
na finansowanie rodzin zastępczych w kwocie 3.756.450,36 złotych, działalności placówek 
opiekuńczo – wychowawczych w kwocie 3.188.448,93 złotych. W tym dziale  nie 
wykorzystano 150 tys. zł ponieważ nie udało się zawrzeć wszystkich planowanych umów                 
z rodzinami. 

 
Radny Marek Jarosz zapytał jakie były umorzenia pożyczek powiatu dla szpitali w roku 
2023.  
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska poinformowała, że powiat w 2023 roku umorzył  
szpitalowi w Iłży pożyczkę w wysokości 400 tys. zł, a szpitalowi w Pionkach 380 tys. zł.  
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Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. Przy 6 głosach za, 0 przeciwnych, 0 wstrzymujących 
się Komisja pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie z wykonania budżetu za 2023 rok w 
działach dotyczących pracy Komisji, tj. 851, 852, 853 i 855. 
 
 
Przystąpiono do realizacji 5  pktu porządku dziennego posiedzenia – zaopiniowanie 
projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się 
przyznane według algorytmu środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych na 2024r. 
 
Z-ca Dyrektora PCPR w Radomiu Urszula Molenda poinformowała, że na podstawie 
przeprowadzonej analizy wydatków na obecną chwilę pozostają wolne środki na zadaniach 
pn. „Dofinansowanie do kosztów sportu, kultury, turystyki i rekreacji osób 
niepełnosprawnych”; „Dofinansowanie do likwidacji barier architektonicznych”; 
„Dofinansowanie do kosztów zaopatrzenia w  sprzęt rehabilitacyjny dla indywidualnych osób 
niepełnosprawnych”. Oszczędności te w łącznej kwocie 37 tys. zł proponuje się przeznaczyć 
na następujące dwa zadania: dofinansowanie likwidacji barier technicznych” w wysokości 
6.000 złotych oraz dofinansowanie do kosztów zapatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny dla 
szpitala w Iłży 31 tys. zł. 
 
Pytań i uwag nie zgłoszono. Przy 6 głosach za, 0 przeciwnych, 0 wstrzymujących się 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie określenia 
zadań, na które przeznacza się przyznane według algorytmu środki Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na 2024r. 
 
 
Przystąpiono do realizacji 6  pktu porządku dziennego posiedzenia – zaopiniowanie 
projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia Raportu za 2023 rok opracowanego 
przez Powiatowy Urząd Pracy w Radomiu z realizacji Powiatowego Programu Działań Na 
Rzecz Osób Niepełnosprawnych w Zakresie Rehabilitacji Zawodowej i Zatrudniania na lata 
2020 - 2023. 
 
Dyrektor PUP w Radomiu Sebastian Murawski poinformował, że opracowanie Raportu za 
2023 rok z realizacji „Powiatowego programu działań na rzecz osób niepełnosprawnych w 
zakresie rehabilitacji zawodowej i zatrudniania na lata 2020 – 2023” wynika z zapisów 
zawartych w „Powiatowym programie działań na rzecz osób niepełnosprawnych w zakresie 
rehabilitacji zawodowej i zatrudniania na lata 2020 – 2023”. Celem Raportu jest 
przedstawienie rezultatów działań Powiatowego Urzędu Pracy w Radomiu skierowanych do 
osób z orzeczonym stopniem niepełnosprawności. Działania podjęte wobec tej grupy osób 
mają na celu wzrost aktywności zawodowej osób niepełnosprawnych na lokalnym rynku 
pracy, wyrównywanie szans podjęcia odpowiedniego zatrudnienia na chronionym lub 
otwartym rynku pracy. Cel ten jest realizowany poprzez świadczenie usług i instrumentów 
rynku pracy wynikających z Ustawy o promocji zatrudnienia i instrumentach rynku pracy. 
Poinformował, że w kolejnym 7 punkcie jest projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
„Powiatowego programu działań na rzecz osób niepełnosprawnych w zakresie rehabilitacji 
zawodowej i zatrudniania na kolejne lata 2024 – 2028”. Celem Programu jest wzrost 
aktywności zawodowej osób niepełnosprawnych na lokalnym rynku pracy, poprzez 
podejmowanie wszelkich działań ukierunkowanych na pomoc niepełnosprawnym 
mieszkańcom powiatu radomskiego i miasta Radomia zarejestrowanym w PUP w Radomiu w 
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wyrównywaniu szans podjęcia odpowiedniego zatrudnienia na chronionym lub otwartym 
rynku pracy.  
 
Pytań i uwag nie zgłoszono. Przy 6 głosach za, 0 przeciwnych, 0 wstrzymujących się 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie określenia 
zadań, na które przeznacza się przyznane według algorytmu środki Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na 2024r. 
 
 
Przystąpiono do realizacji 7  pktu porządku dziennego posiedzenia – zaopiniowanie 
projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia „Powiatowego programu działań na 
rzecz osób niepełnosprawnych w zakresie rehabilitacji zawodowej i zatrudniania na lata 
2024 – 2028”. 
 
Przy 6 głosach za, 0 przeciwnych, 0 wstrzymujących się Komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie określenia zadań, na które 
przeznacza się przyznane według algorytmu środki Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na 2024r. 
 
 
Radny Krzysztof Kozera poprosił o odniesienie się do medialnych informacji w sprawie 
planów Prezydenta dot. utworzenia Miejskiego Urzędu Pracy w Radomiu. 
 
Dyrektor PUP w Radomiu Sebastian Murawski poinformował, że od momentu utworzenia 
Powiatowego Urzędu Pracy, kwestia ta powraca cyklicznie co kilka lat. Próba utworzenia 
MUP była podjęta w 2014 roku, pani dyrektor Elwira Skoczek była powołana przez 
ówczesnego prezydenta Andrzeja Kosztowniaka  na pełnomocnika ds. tworzenia tego urzędu 
pracy.  
Poinformował następnie, że według niego utworzenie osobnego urzędu pracy będzie 
niekorzystne dla bezrobotnych, dla przedsiębiorców ale też będzie niekorzystne dla miasta ze 
względu na zwiększony udział środków. Stwierdził, że wówczas bezrobotni zostaną 
posegregowani według miejsca zamieszkania. Spowoduje to nierówny dostęp osób 
bezrobotnych do miejsc pracy. Wiadomo, że najwięcej miejsc pracy pochodzi od 
przedsiębiorców z miasta. Trudno to dokładnie policzyć, ale będzie ich kilkakrotnie więcej. 
Stwierdził, że liczba bezrobotnych jest porównywalna, obecnie 48% jest bezrobotnych z 
powiatu, 52 z miasta. Po ewentualnym rozdziale urzędów większy dostęp do ofert pracy będą 
mieli bezrobotni z miasta, chyba że pracodawca złoży ofertę w obydwóch urzędach. Może to 
spowodować chaos. Ponadto niekorzystny dla miasta będzie algorytm przeliczania podziału 
środków czyli chodzi o współczynnik osób niepracujących do ogólnej liczby mieszkańców. 
W przypadku miasta które ma niecałe 200 tys. mieszkańców w stosunku do niecałych 8 tys. 
bezrobotnych będzie stanowiło inny współczynnik, czyli mniejsze środki. Ponadto miasto 
musi ponieść koszt budynku na urząd, ale też będzie kwestia co z pracownikami około 52% 
kadry. Wiadomo jest, że pewne koszty są stałe ale przy dwóch urzędach się powielą. Koszty 
jednostkowe wzrosną zarówno dla miasta jak i powiatu.  
Poinformował, że bezrobocie w ciągu ostatnich 6 lat, może z wyjątkiem ostatniego półrocza, 
mocno spada. Jeśli tendencja się utrzyma to za 4, 6 czy 8 lat może zaistnieć konieczność 
ponownego połączenia urzędów pracy. Będą to niepotrzebne koszty dla obydwóch stron. Poza 
tym trudno przewidzieć co zrobi rząd, ponieważ w ostatnim projekcie ustawy dot. 
bezrobotnych jest mowa o tym że bezrobotni którzy nie poszukują aktywnie pracy będą mieć 
ubezpieczenie zdrowotne z ZUS-u, czyli nie będzie potrzeby rejestrować się w urzędzie pracy 
żeby mieć ubezpieczenie. Wówczas funkcjonowanie dwóch urzędów będzie bezzasadne.  
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Radny Marek Jarosz zapytał, czy decyzja o tworzeniu miejskiego urzędu jest już podjęta 
definitywnie.  
 
Dyrektor PUP w Radomiu Sebastian Murawski poinformował, że na najbliższą sesję Rady 
Miejskiej przewidziany jest projekt uchwały intencyjnej w tej sprawie.  
 
Radny Zdzisław Mroczkowski zapytał kto jest właścicielem budynku PUP w Radomiu. 
 
Dyrektor PUP w Radomiu Sebastian Murawski poinformował, że powiat. 
 
Starosta Radomski Waldemar Trelka stwierdził, że to już trzecia próba utworzenia 
miejskiego urzędu pracy. Trzeba powiedzieć, że są pewne wymogi formalne które trzeba 
spełnić żeby urząd powstał.  
Poinformował, że miasto powinno urząd pracy finansować w 60%, robią to w pięćdziesięciu 
kilku procentach, poza tym co roku powiat „kredytuje” miasto które środki przekazuje                       
z wielomiesięcznym późnieniem za rok poprzedni.  
 
 
Przystąpiono do realizacji 8  pktu porządku dziennego posiedzenia – zaopiniowanie 
projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zmian w składzie osobowym Rady Społecznej 
działającej przy Samodzielnym Publicznym Zespole Zakładów Opieki Zdrowotnej                         
w Pionkach im. Lecha i Marii Kaczyńskich – Pary Prezydenckiej. 
 
Dyrektor Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych poinformowała, że zgodnie z art. 48 ust. 
5 ustawy z dnia 15 kwietnia 2011 roku o działalności leczniczej Rada Powiatu powołuje i 
odwołuje członków Rady Społecznej, a także dokonuje w niej zmian. Natomiast Statut 
szpitala określa w jakich przypadkach może nastąpić odwołanie członka Rady Społecznej.  
Poinformowała, że odwołuje się z Rady Społecznej szpitala w Pionkach: Dariusza Gonciarza, 
Marka Janeczka, Kamilę Kaczorowską, Jacka Malickiego, Marzenę Murawską. Natomiast 
powołuje się Marcina Alota, Rafała Kąckiego, Piotra Krakowiaka, Łukasza Miśkiewicza, 
Sebastiana Sałka. 
 
Pytań i uwag nie zgłoszono. Przy 6 głosach za, 0 przeciwnych, 0 wstrzymujących się 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie zmian w 
składzie osobowym Rady Społecznej działającej przy Samodzielnym Publicznym 
Zespole Zakładów Opieki Zdrowotnej w Pionkach im. Lecha i Marii Kaczyńskich – 
Pary Prezydenckiej. 
 
 
Przystąpiono do realizacji 9  pktu porządku dziennego posiedzenia – zaopiniowanie 
projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zmian w składzie osobowym Rady Społecznej 
działającej przy Samodzielnym Publicznym Zespole Zakładów Opieki Zdrowotnej – Szpital 
w Iłży. 
 
Dyrektor Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych poinformowała, że odwołuje się panią 
Jolantę Borek – Roczniak z funkcji Przewodniczącej Rady Społecznej szpitala w Iłży z 
powodu cofnięcia przez Starostę wskazania do pełnienia tej funkcji. Powołuje się natomiast 
pana Krzysztofa Kozerę wyznaczonego pisemnie przez Starostę, na Przewodniczącego tej 
Rady Społecznej. 
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Następnie poinformowała, że odwołuje się pana Jana Muchę, przedstawiciela Wojewody 
Mazowieckiego, z powodu wycofania delegacji do reprezentowania Wojewody 
Mazowieckiego w w/w Radzie Społecznej, a powołuje się pana Adama Kosel. 
Odwołuje się także ze składu Rady Przemysława Burka i Teresę Pancerz-Pyrka. Powołuje się 
Agnieszkę Jastrzębska, Marka Łuszczka, Tomasza Skibę. 
 
Przy 6 głosach za, 0 przeciwnych, 0 wstrzymujących się Komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie zmian w składzie osobowym 
Rady Społecznej działającej przy Samodzielnym Publicznym Zespole Zakładów Opieki 
Zdrowotnej – Szpital w Iłży. 
 
 
Przystąpiono do realizacji 10  pktu porządku dziennego posiedzenia – informacja na temat 
działalności Samodzielnego Publicznego Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej – Szpital w 
Iłży. 
 
Dyrektor SPZZOZ – Szpital w Iłży Joanna Pionka poinformowała, że w roku bieżącym w 
szpitalu są prowadzone inwestycje dzięki temu iż Zarząd Powiatu przyznał środki finansowe 
w wysokości ponad 6,5 mln. zł. Obecnie na ukończeniu jest remont budynku oczyszczalni 
ścieków, w najbliższych dniach będzie odbiór. Ponadto przebudowa Oddziału Chorób 
Wewnętrznych czeka na opinię projektu zatwierdzoną przez  Radomski Sanepid. Potem 
wystąpi o pozwolenie na przebudowę i remont rozpocznie się w roku bieżącym. W trakcie 
realizacji jest zakup wózków transportowych do punktu sterylizacji, również ze środków 
Starostwa w trakcie jest zakup sprzętu do rehabilitacji. W trakcie realizacji jest modernizacja 
kotłowni przy ul. Bodzentyńskiej, bo tam kocioł uległ awarii i niestety nie da się go już 
naprawić. Zakupiono sprzęt do Poradni Kardiologicznej. Ponadto w trakcie jest gruntowny 
remont szpitalnej apteki. Z darowizn pozyskano zbiornik na wodę, 10 komputerów. 
Poinformowała, że jak widać szpital zmienia się na lepsze, prowadzone są remonty, 
zatrudniani są lekarze. Natomiast jest problem finansowy. Jest to duży problem, a od lipca 
będzie jeszcze większy gdyż obowiązują wzrosty wynagrodzeń dla personelu nie tylko 
„białego” bo ustawa o wzroście wynagrodzeń mówi o procentowym udziale jaki dyrektor 
musi dać, pracownicy mają mieć wzrost procentowy jaki wystąpił u „białego personelu”. 
Niestety co roku te podwyżki które otrzymują z NFZ są niewystarczające. Od ubiegłego roku 
miesięcznie przynajmniej potrzeba dodatkowo 600 tys. zł aby móc spokojnie pracować. Nie 
wiadomo jeszcze jakie wzrosty będą od 1 lipca br. Poinformowała, że stara się z projektów 
zewnętrznych pozyskać środki na różne zadania, między innymi na informatyzację. Po 
przeprowadzonym audycie całej informatyzacji oszacowano koszt na 5.300.000 zł.  
Poinformowała, że największym problemem dla szpitala jest Oddział Ginekologiczno 
Położniczy.  Problem istnieje już od roku 2000 kiedy była mowa, że graniczna ilość porodów 
rocznie wynosić powinna 600, żeby było bezpieczne dla noworodków i ich mam, żeby 
personel był doświadczony. Ilość porodów w szpitalu w Iłży jest bardzo mała. Ponadto są 
zalecenia wojewody dot. gruntownego remontu tego oddziału. Oznacza to, że żeby mieć 
Oddział Ginekologiczno Położniczy w Iłży, przy tej infrastrukturze należy wykonać za ponad 
200 tys. zł  projekt i dostosować czyli wykonać blok operacyjny, ponieważ oddział musi mieć 
oprócz sali porodowej, tzw. salę cięć cesarskich. Nie może to być łączone z blokiem 
operacyjnym. Jest to kłopotliwe i bardzo kosztowne gdyż mając około 8 porodów miesięcznie 
inwestycja się nie zwróci. Od 1 lipca b.r. wyszło zarządzenie Prezesa NFZ mówiące  o tym, 
że jeżeli nie będą znieczulać porodów fizjologicznych, a tu byłby potrzebny dodatkowy 
anestezjolog i pielęgniarka anestetyczka, będą karani kwotą 284 zł od jednego porodu. Za 
poród jest około 4 tys. zł, więc jeszcze ta kwota byłaby odejmowana. Sytuacja Oddziału 
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Położniczo Ginekologicznego jest trudna ze względu na koszty działalności. Jest jeszcze 
rozporządzenie mówiące o personelu, są normy zatrudnienia.  
Poinformowała, że obecnie na Oddziale Genologiczno Położniczym strata jest około 2,5 mln. 
zł. Gdyby zatrudniony został dodatkowo anestezjolog i anestetyczka wówczas do końca roku 
ta strata może być 3,5-4 mln. zł. Stwierdziła, że jest zmuszona poprosić Radę Społeczną a 
następnie Zarząd o pożyczkę dla szpitala, ponieważ od kwietnia b.r. nie pokrywa zobowiązań. 
Zapowiadana jest zmiana ustawy o świadczeniach opieki zdrowotnej, wówczas jeśli będzie 
zamykany czy likwidowany jeden z oddziałów, przekształcany to nie będzie z automatu utraty 
kontraktu na poradnię która jest przypisana do tego oddziału.  
Następnie poinformowała, że nie jest łatwo remontować oddział szpitala, dużo łatwiej jest 
postawić nowy budynek, ponieważ przy remontach trzeba ograniczyć działalność.                         
W I kwartale b.r. było 1.245.000 zł nadwykonań, NFZ zapłacił 772.059,96 zł. Kwota 
niezapłacona to 472.945,21 zł. 155.342,66 zł może nie zostać zapłacone z rehabilitacji                      
i ZOL-u.  
Poinformowała, że Oddział Ginekologiczno Położniczy jest dobrze wyposażony i ma dobry 
personel a jednak „demografii nie da się oszukać”. Skoro teraz jest kilka porodów miesięczne 
to za kilka lat będzie ich jeszcze mniej. Obecnie oddział w Iłży ma 26 łóżek, w tym 12 łóżek 
tzw. ginekologicznych i 14 łóżek położniczych. Zatrudnionych jest 6 lekarzy w ramach umów 
cywilno prawnych, 2 pielęgniarki, 15 położnych. Strata finansowa od 2021 roku narasta 
dynamicznie. Przychód za 21 rok Oddziału Ginekologii i Położnictwa 2.948.878,98 zł. 
Koszty bezpośrednie 2.776.363,94 zł. Koszty pośrednie 1.315.893,08 zł.  Zatem koszty 
łącznie 4.092.257,02 zł. Wynik finansowy za 2021 rok to strata 1.143.398,04 zł. W 2022 roku  
przychód na Oddziale Ginekologii i Położnictwa wynosił 3.932.976,65 zł. Koszty 
bezpośrednie 3.510.807,46 zł. Koszty pośrednie 1.792.232,97 zł. Łączna kwota kosztów 
5.303.039,43 zł. Wynik finansowy za 2022 rok to strata 1.370.062,78 zł. W 2023 roku 
przychód na Oddziale Ginekologii i Położnictwa wynosił 3.371.551,26 zł. Koszty 
bezpośrednie 3.592.637,42 zł. Koszty pośrednie 1.697.022,19 zł. Łączna kwota kosztów 
5.289.659,61 zł. Wynik finansowy za 2023 rok to strata 1.918.108,35 zł. Za styczeń-marzec 
b.r. przychód to 781.969,92 zł,  koszty bezpośrednie 1.044.433,04 zł, koszty pośrednie 
364.816,27. Łączne koszty za I kwartał tego roku wynoszą dwa razy więcej niż przychody tj. 
1.409.249,31 zł. Wynik to strata 627.279,39 zł.  
Następnie poinformowała, że porodów w 2010 roku było 268, w 2011 – 270, 2012-259, 2013 
– 282, 2014 – 295, 2015 – 247, 2016 – 237, 2017 – 261, 2018 – 277, 2019 – 290, 2020 – 374, 
2021 – 191, 2022 – 149, 2023 – 121. W styczniu b.r. – 8, lutym – 2, marcu – 10, kwietniu – 9, 
maju - 12 i czerwcu – 7, w sumie w roku 2024 do dziś było 48 porodów.  
Poinformowała, że wykonanie planu w roku 2022 w ginekologii i położnictwie wyniosło 
41,46%, w noworodkach 68,33%; w roku 2023 w ginekologii i położnictwie wyniosło 
73,82%, w noworodkach 69,59%; w styczniu-marcu b.r. w ginekologii i położnictwie 
wyniosło 85,17%, w noworodkach 68,24%. Spowodowane jest to tym, że corocznie plany 
przez NFZ były zmniejszane. 
Następnie poinformowała, że w 2019 roku było 637 zabiegów chirurgicznych, tzw. zabiegów 
ortopedycznych wykonywanych w ramach kontraktu na chirurgii 220, ginekologicznych 196. 
W roku 2020 covidowym zabiegi chirurgiczne 336, ortopedyczne 95, ginekologiczne 58. W 
roku 2021 zabiegi chirurgiczne 443, ortopedyczne 188, ginekologiczne 60. W roku 2022 
zabiegi chirurgiczne 529, ortopedyczne 180, ginekologiczne 136. W roku 2023 zabiegi 
chirurgiczne 648, ortopedyczne 257, ginekologiczne 189. W styczniu – maju b.r. zabiegi 
chirurgiczne 329, ortopedyczne 118, ginekologiczne 74. Cesarskie cięcia w roku 2019 – 161, 
2020 – 194, 2021 – 108, 2022 – 79, 2023 – 80 i  w roku bieżącym do maja 18.  
Następnie przedstawiła dane demograficzne od 2019 roku dot. ilości kobiet z podziałem na 
gminy powiatu, oraz dot. ilości porodów w tych gminach. Przedstawiła ponadto dane                          
z ościennych jednostek. Dane świadczą, że porodów będzie coraz mniej. Sytuacja może 
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doprowadzić do zamknięcia całego oddziału, może pozostawienia samej ginekologii i 
rozszerzenia działalności chirurgii o procedury ortopedii dziecięcej. Chirurgii dziecięcej nie 
ma w okolicy. Dlatego też próbuje nawiązać współpracę z obecnym dziś doktorem Michałem 
Krzymińskim.  
 
Starosta Radomski Waldemar Trelka stwierdził, że jeśli uda się w miejsce położnictwa, 
porodówki otworzyć ortopedię dziecięcą to będzie szansa żeby kontrakt został zrealizowany, 
a nie oddany. Trzeba to rozważyć bo jak udało mu się ustalić jeśli rocznie będzie poniżej 400 
porodów to NFZ w ogóle nie będzie tego kontraktować i płacić. Zatem można teraz pomyśleć 
o dokonaniu zmiany albo utrzymywać oddział fikcyjny i do niego dopłacać.  
 
Lekarz, specjalista ortopedii Michał Krzymiński poinformował, że  od 4 lat jest związany 
ze szpitalem w Pionkach  i wykonuje tam zabiegi ortopedyczne. W roku ubiegłym w szpitalu 
w Pionkach wykonano blisko 500 takich zabiegów. Sytuacja w szpitalu w Iłży jest trudna, o 
wyniku czy o demografii nie będzie się wypowiadał. Natomiast stwierdził, że 50-60 zabiegów 
wykonanych miesięcznie pozwala mu się czuć „wyoperowanym”. Przy 12 porodach, dla 6 
czy 7 lekarzy na oddziale poród staje się wydarzeniem. Nawet przy najlepszej kadrze jeżeli 
czegoś się nie robi systematycznie to zatraca się automatyzm. A jak się go zatraca to zaczyna 
się popełniać błędy, jest to po prostu niebezpieczne.  Trend ogólnoświatowy pokazuje, że 
jeżeli dana dziedzina jest wąska, staje się wąska przez demografię to należy ją centralizować 
bo wtedy jest to bardziej korzystne dla pacjenta, mimo że musi ponieść koszty dojazdu. Ten 
dojazd jest bezpieczniejszy niż rodzenie  blisko w gorszych warunkach. 
Stwierdził, że poruszyć należy także stopień referencyjności szpitala, bo i tak wszystkie 
najtrudniejsze, zagrożone porody omijają Iłżę, odbywają się w Radomiu, albo dalej, w 
szpitalach o wyższym stopniu referencyjności.  
Poinformował, że skoro ortopedia w Iłży już działa,  to można zaproponować jej rozwinięcie. 
Jest baza lokalowa, mając na względzie częstotliwość zabiegów jaka jest w Pionkach, w Iłży 
jest mniejsza to jest potencjał. Natomiast rzeczą której nie ma w okolicy to ortopedia 
dziecięca wykonywana w ramach kontraktu chirurgii ogólnej. Dodatkowym plusem jest fakt  
że NFZ uwolnił chirurgię dziecięcą tzn. nie wykorzystuje się kontraktu chirurgii ogólnej tylko 
NFZ płaci za chirurgię dziecięcą poza limitem.  Są to po prostu dodatkowe pieniądze dla 
szpitala. Stwierdził, że jest to dosyć trudne przedsięwzięcie. Nie można tego zrobić w szpitalu 
w Pionkach bo tam nie ma pediatrii. Jeżeli w szpitalu jest oddział pediatryczny to kadra jest 
przygotowana żeby z dziećmi pracować. Poinformował, że potrzeby w tym zakresie są duże 
ponieważ ani w Radomiu, ani nigdzie w okolicy nie ma ortopedii dziecięcej. Jest chirurgia 
dziecięca.  
 
Przewodnicząca Komisji zapytała, czy do prowadzenia tej działalności oddzielny blok 
operacyjny będzie potrzebny, tak jak przy położnictwie? 
 
Lekarz, specjalista ortopedii Michał Krzymiński poinformował, że  był w szpitalu w Iłży i 
stwierdził że można korzystać z bloku operacyjnego tego co jest. Pacjenci będą pacjentami 
Oddziału Chirurgii Ogólnej i nie ma potrzeby tworzenia osobnego bloku operacyjnego.   
 
Radny Marek Jarosz zapytał, czy kotłownia w budynku szpitala przy ul. Bodzentyńskiej jest 
wspólna? 
 
Dyrektor SPZZOZ – Szpital w Iłży Joanna Pionka poinformowała, że  nie. Jest powiatu. 
Budynek został kiedyś podzielony ale piec jest powiatu.  
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Radny Marek Jarosz stwierdził, że szpital w Iłży słynął z chirurgii, położnictwa. Rozumie 
kwestie ekonomiczne ale może nie trzeba wyprzedzać pewnych decyzji ministra zdrowia, czy 
NFZ. 
Następnie zapytał co to jest dzienny oddział ginekologiczny? Jakie zabiegi można na nim 
wykonywać? 
 
Dyrektor SPZZOZ – Szpital w Iłży Joanna Pionka poinformowała, że  były rozmowy 
dotyczące tego że być może w Iłży pozostanie Oddział Ginekologiczny, bez położnictwa żeby 
zwiększyć przychody szpitala. Następnie poinformowała, że z informacji publicznych jakie 
na spotkaniach przedstawia minister Leszczyna wynika, że oddziały które mają istnieć mają 
mieć powyżej 400 porodów rocznie. Nie wiadomo dokładnie kiedy to nastąpi. Z rozmów                              
z panią dyrektor NFZ Oddział w Warszawie Katarzyną Słodką wynika, że są procedowane 
zmiany ogólnych warunków umów. Zapewne do tych zmian dojdzie w roku bieżącym gdyż 
od lipca doszło do zmiany, że jeśli szpitale będą wykonywać znieczulenia przy porodach 
fizjologicznych to będą premiowane, będą miały za to płacone . Jednak to robić mogą szpitale 
z 2, 3 stopniem referencyjności gdzie są lekarze rezydenci. W małych ośrodkach, jeśli nie 
zrobi tego ustawa, to dyrektorzy sami będą musieli położnictwo zamykać bo już od 1 lipca 
będą karani za to że nie ma znieczuleń porodów fizjologicznych.  Poinformowała, że nie jest 
to łatwa decyzja bo znaczyła pracę od tego oddziału, ale nawet w najlepszym okresie liczba 
porodów w Iłży nie była ponad 400 rocznie. Przy tej demografii nie ma szans na taką ilość 
porodów, nawet gdyby oddział w Lipsku został zamknięty.   
Poinformowała, że na Oddział Ginekologii w tzw. procedurach jednodniowych jest odrębny 
kontrakt z NFZ, tam wykonywany jest zabieg i hospitalizacja do 72 godzin, można również 
wykonywać zabiegi operacyjne. Oznacza to że całodobowo musi być lekarz i personel 
pielęgniarski. Stwierdziła, że w Iłży jest szansa żeby Oddział Ginekologiczny pozostał.  
 
Wicestarosta Radomski Krzysztof Murawski poinformował, że dziś na posiedzeniu 
Zarządu zostały rozdysponowane środki na różne zadania w jednostkach, na same szpitale 
przeznaczono ponad milion złotych. Prawie na każdym posiedzeniu Zarząd środki szpitalom 
przekazuje, ale nie można pozwolić na to aby starty były coraz większe. Stwierdził, że 
chciałby aby położnictwo w Iłży było, ale jak już była mowa demografii się nie oszuka. Tam 
poród odbywa się co trzeci dzień. Zatem w takiej sytuacji wynik finansowy się nie zbilansuje. 
Ortopedia, a zwłaszcza dla dzieci obecnie jest bardzo potrzebna. Stwierdził, że przedstawiany 
kierunek działań, według niego, jest właściwy.  
 
Starosta Radomski Waldemar Trelka poinformował, że zdaje sobie sprawę iż będzie opór 
wobec zamknięcia położnictwa.  Radni z Iłży mówią, że trudno im będzie poprzeć taką 
propozycję. Jeśli tak zachowaliby się wszyscy radni wówczas szpital w Iłży będzie w 
niedługim czasie do zamknięcia. I to wynika z matematyki. Każdy miesiąc to strata 300-400 
tys. zł. A tu jest propozycja co robić w zamian.  
Następnie stwierdził, że chciałby aby radni, z Iłży zwłaszcza, promowali powiatowy POZ 
działający przy szpitalu, gdyż pacjenci miejskiego POZ i tak trafiają do szpitala a to generuje 
podwójne koszty.  
 
Radny Krzysztof Kozera poprosił o informację jakie będą koszty współpracy ze 
specjalistami ortopedii którzy do Iłży będą musieli dojechać, oraz w jakim czasie ta 
współpraca mogłaby się rozpocząć bo pewnie lekarze mają jakieś swoje obowiązki. Jak już 
będzie wiadomo jakie to koszty to prosi o przekazanie informacji.  
Podkreślił, że to nie będzie nowy oddział, tylko poszerzenie działalności istniejącego co może 
przynieść dodatkowe zyski.  
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Ponadto stwierdził, że proponowane zmiany powinno się przedyskutować z samorządem 
iłżeckim.   
 
Starosta Radomski Waldemar Trelka poinformował, w ostatniej kadencji dla szpitala                        
w Pionkach powiat przekazał 39 mln. zł, szpitala w Iłży 34 mln. zł. Zatem pojawiające się 
próby antagonizowana szpitali w Pionkach i Iłży są nie na miejscu.  
 
Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 
 
 
Przystąpiono do realizacji 11 pktu porządku dziennego posiedzenia – sprawy różne i wolne 
wnioski. 
 
Spraw nie zgłoszono. 
 
 
Wobec wyczerpania porządku dziennego posiedzenia Przewodnicząca zamknęła                              
1 posiedzenie Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej o godz. 16.55. 
 
 
 
 Protokołowała:                                                                      Przewodnicząca Komisji 
 
Małgorzata Dróżdż                                                               / - / Agnieszka Jaworska 
 

 

 


